
Crònica del Ple ordinari  del 30 de març de 2023

A les 20:00 del dia 30 de gener de 2023 l'alcaldessa-presidenta de l'Ajuntament de Cabrils, Maite Viñals
Clemente, dona inici al Ple Ordinari del mes de març, amb tots els membres del consistori presents.

El primer punt de l'ordre del dia,  s'aprova per unanimitat l'acta de la sessió anterior.

El punt següent el dictamen per la manifestació de l’adhesió de l’Ajuntament a l’Agenda digital dels
municipis de Catalunya, s'aprova per unanimitat.

El tercer punt tracta sobre l’aprovació del reglament del consell de participació territorial dels infants i
adolescents de Cabrils. Aquest s'aprova amb 10 vots a favor (ERC, UxC, MUC, PSC, regidor no adscrit) i 3
abstencions (JxCC).

En el següent punt es debat l’aprovació inicial del Reglament regulador del servei públic de la Biblioteca
Municipal  de  Cabrils.  El  regidor  de  Cultura,  Jordi  Campos  Guitart,  explica  que  es  tracta  d'una
actualització del reglament anterior, de 2015. La portaveu de JxCC, Marta Gómez Pons, comenta que
l'equipament no compleix els  estandards d'espai  segons la Generalitat  de Catalunya. El  regidor de
Cultura  li  respon que la  Diputació  no hauria  signat  el  conveni  si  no  complís  l'exigit.  S'aprova  per
unanimitat

Seguidament es debat l’aprovació del Reglament de transformació del Consell Escolar Municipal en
Consell Educatiu Municipal de Cabrils. La portaveu del PSC, Anabel Sorroche Martí, diu que l'educació
ha de ser de tots, agraint el canvi. En el seu torn de paraula, la portaveu de JxCC, diu que no enten
perquè no s'ha tingut en compte l'escola d'idiomes ni la proporció de cada sector (família, alumnat,
professorat). L'Alcaldessa li diu que no se l'ha tingut en compte perquè no és un centre homologat. I
sobre la proporció, li  explica com Diputació i  Generalitat han validat el document, per la qual cosa
s'entén que compleix el que diu la normativa. El Reglament s'aprova amb 9 vots a favor (ERC; UxC,
MUC; PSC) i 4 abstencions (JxCC, regidor no adscrit).

El següent punt de l'ordre del dia és l’aprovació inicial del Pla d’igualtat de gènere de ciutadania de
Cabrils, que s'aprova per unanimitat.

Tot seguit es porta a aprovació inicial de l’expedient de modificació de pressupost núm. 4/2023 del
Pressupost per suplement de crèdits i crèdit extraordinari amb aplicació del romanent de tresoreria
per a despeses generals de l’exercici 2022. La Sra Gómez demana per l'informe intervenció amb l'afegit
dels 50,000 euros que es van afegir a la Comissió Informativa, que no consta a l'expedient. Se li respon
que l'informe d'intervenció que comenta si que consta a l'expedient, fet que comprova in situ. El punt
s'aprova amb 9 vots a favor (ERC, UxC, MUC, regidor no adscrit) i 4 abstencions (JxCC, PSC).

El punt vuitè és l’aprovació de la delegació parcial de competències entre el CCM i l’Ajuntament per la
prestació del projecte “Suport administratiu a diferents àrees de l’Ajuntament”. L'alcaldessa comenta
que aquesta mateixa tarda el Consell Comarcal ha enviat una esmena de la nomenclatura dels perfil
professionals a contractar que constarà a l'annex del conveni, però que no afecten el punt que es porta
a votació. S'aprova per unanimitat.



En el punt següent, es porta a votació l’aprovació definitiva de l’ordenança municipal reguladora de la
cura i  tinença responsable d’Animals de Cabrils.  El  regidor  de JxCC, Francesc Xavier Almirall  Garcia
comenta que celebra que s'hagi treballat d'una forma oberta i participativa, a diferència del que s'ha fet
durant el mandat, comenta també que l'aprovació d'aquesta ordenança per fi ha arreglat el buit legal  i
la  desprotecció  que  va  deixar  la  derogació  de  l'anterior  ordenança.  S'aprova  l'ordenança  per
unanimitat.

El desè punt tracta sobre l’aprovació inicial del projecte executiu per la construcció d’un edifici per a
habitatges dotacionals. El regidor no adscrit, Jose Alfredo Pérez Martín  diu que no està d'acord en el
lloc ni en les formes ni en la rapidesa. El regidor d'Habitatge, Pere Cos Carreraas, li repson que el lloc és
l'idoni perquè aquí és on pot construir l'Ajuntament i  no cal esperar que ho faci un particular. Respecte
les presses, comenta que l'expedient es va iniciar el setembre de 2019 i ha anat seguint el seu curs.

La portaveu socialista comenta que cada pis sortirà a uns 200,000 euros, i que s'havia d'haver fet d'una
altra forma i que es podria haver fet amb l'INCASOL, que això no repercuteix als pressupostos del
municipi. El regidor d'Habitatge li contesta que és un preu de mercat i que si ho fa l'Ajuntament això
quedarà per l'Ajuntament.

La Sra. Gómez Pons, per al seva banda, no enten la "obtusitat" i que es tiri endavant un projecte que
està al TSJC. Comenta que és una irresponsabilitat, demana que no segueixi endavant aquest projecte,
esperant la sentència, que pot costar molt diners.

El punt s'aprova amb el vots favorables del govern (ERC, UxC, MUC) i els vots en contra de JxCC, PSC i el
regidor no adscrit.

En  el  següent  punt  s'aprova  per  unanimitat  l’autorització  de  la  compatibilitat  amb  l’activitat  de
“Professora associada” a la UOC a la Sra. J.G.A.

El  punt  dotzè,  es  debat  l’autorització  de  la  compatibilitat  per  exercir  una  segona  activitat  per  a
l’organització d’esdeveniments i espectacles en l’àmbit privat al Sr. C.C.L.

El  regidor  no adscrit  pregunta si  no tindrà cap problema amb Cabrils,  i  l'Alcaldessa li  respon que
l'Ajuntament no el podria contractar per aquesta segona feina. La sra. Sorroche Martí diu que es tracta
d'un tema política, que caldria regular les incompatibiltiats en els convenis. s'aprova amb 11 vots a
favor (ERC, JxCC, UxC, MUC) i 2 abstencions (PSC i regidor no adscrit).

En el punt tretzè es dona compte del Decret d’Alcaldia 199 de 16 de març de 2023 relatiu a l’aprovació
de la liquidació del Pressupost de 2022 de l’Organisme Autònom Escola Bressol. La regidora d'Hisenda,
Silvia Vallbona Blanch, aprofita per agrair publicament la tasca del personal de Serveis Econòmics per la
feina feta. 

En el següent punt es donar compte del Decret d’Alcaldia núm. 201 de 17 de març de 2023 relatiu a
l’aprovació de la liquidació del Pressupost de 2022 de l’Ajuntament. La regidora d'Hisenda explica que
hi ha un resultat pressupostari de  1.380.459 € i romanent de tresoreria de 9.236.777,47 €. La portaveu
socialista pregunta perquè,  segons les conclusions, l'Ajuntament no complirà l'objectiu d0estabilitat
pressupostària però si limit del deute. La regidora d'Hisenda explica que hi ha hagut una davallada



d'ingressos,  d'1 milió d'euros,  bàsicament per les plusvàlues perquè hi  ha hagut una devolució de
600.000€, que sumat a l'augment dels subministraments han fet que hagi pujat la despesa.

Seguidament es dona compte de l’informe de tresoreria, sobre el compliment de la Llei de Morositat
corresponent al 4t Trimestre de 2022.

Com a urgències es presenten 3 punts al Ple. 

El primer punt tracta sobre l'aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança reguladora de la Mostra
gastronòmica, comercial i d’artesans  La sra. Gómez Pons diu que no es fàcil d'entendre si el canvi es
susten de forma econòmica i demana un estudi econòmic. S'aprova el punt amb el vot a favor del
govern (ERC, UxC, MUC) i les abstencions dels grups de l'oposició (JxCC, PSC) i el regidor no adscrit.

Tot seguit es porta per urgència, l'aprovació provisional de l’Ordenança fiscal núm. 30, reguladora de
l'ocupació de la Mostra Gastronòmica. Una vegada aprovada l'urgència, s'aprova el punt amb els vots
favorables d'ERC, UxC, MUC i les abstencions de JxCC, PSC i el regidor no adscrit.

Finalment es porta a votació la Moció d'ERC, UxC i MUC, de suport a la renda bàsica universal i al Pla
Pilot de la Renda Bàsica Universal. El regidor no adscrit i la portaveu socialista anuncien en el seu vot en
contra. El portaveu del MUC, Miguel Doñate Sastre dona suport a la moció i vol destacar la fragilitat de
la universalitat, comentant que calen mesures complementàries i correctores. 

A la part deliberant i de control de la sessió es dona compte de les resolucions dictades per l’alcaldia i
dels acords adoptats per la Junta de Govern Local des de la darrera sessió ordinària. En aquest punt la
portaveu socialista pregunta per la demana interposada per l'enginyer municipal. L'Alcaldessa explica
que es tracta del procés d'estabilització del personal de les administracions i que aquests casos es
compta  amb  el  suport  de  la   Diputació  de  Barcelona  i  que  les  bases  dels  proecesos  han  estan
negociades amb  els sindicats. Pregunta també sobre una compra d'un vehicle tipus "pick-up" per part
de la Brigada Municiapl i pregunta quants vehicles d'aquest tipus són necessaris. La regidora de Via
Pública. Lina Morales Serra li contesta que les que es necessiten, perquè són transports necessaris per
a fer la feina, no és compren vehicles per caprici, sinó per renovació de la flota de vehicles. 

A l'apartat de precs i preguntes dels grups de l'oposició, el regidor no adscrit pregunta sobre el tancat
que s'ha fet en una zona municipal a l'entrada del municipi. La regidora de Via Pública explica que es
tracta d'un terreny municipal on es deixa la resta vegetal de la maquina escombradora, quan neteja
aquella  zona  i  s'havien  trobat  que  per  culpa  de  l'incivisme,  de  particulars  abocant  restes  que  no
tocaven han obligat a instal·lar la tanca. Demana pel tancat a la zona de Can Bergay i l'alcaldessa li
contesta que en aquella zona cal parlar també amb Aigues Ter Llobregat, que són els propietaris del
terreny. 

La portaveu del PSC, pregunta per la instal·lació d'una font d'aigua al pavelló, que ja havia demanat
l'anterior Ple. El regidor d'Esports, Jordi Campos Guitart, comenta que li contestarà com està el tema.
Pregunta també per l'horari del cementeri,  que perquè en d'altres municipis està sempre obert i  a
Cabrils està gairebé sempre tancat. La Sra. Morales Serra respon que aquest govern considera que cal
que hi hagi una persona responsable de l'Ajuntament quan estigui obert l'equipament. Demana que es
responguin les instàncies presentades per participar a la Mostra. La regidora de Turisme i Fires, Sílvia
Vallbona Blanch, li  demana el número d'instància, perquè li  consta que es va respondre a totes les



instàncies  presentades.  Pregunta cada quan surt  al  carrer  i  quin recorregut  fa.  La  regidora de Via
Pública  diu  que surt  cada  dia  i  que  cada  dia  fa  un  recorregut  diferent  per  fer  tot  el  poble,  amb
planificació setmanal. Finalment pregunta a Alcaldia si s'havia quin procediment s'havia seguit amb un
roure plantat a l'espai de Mas Maria. Acorden parlar-ne en privat un cop finalitzat el Ple. 

La portaveu de JxCC, pregunta sobre el procediment del contracte menor de serveis de dinamització de
l'espai jove. El regidor Campos Guitart li respon que li contestarà per escrit amb tot el procediment.
Pregunta sobre el tram d'edat de l'Espai Jove. El regidor li respon que faran activitats per als diferents
trams d'edat, però  si, es pot, també activitats conjuntes. Pregunta sobre la licitació d'una passarel·la
sobre la riera de Cabrils, que fa 1 any i mig que està adjudica i encara no s'ha iniciat la seva construcció.
L'  alcaldessa explica que per una banda, la  falta de personal  tècnic  (entre baixes i  la  marxa de la
secretaria) han fet endarrerir el projecte, i que se li ha sumat el  problema amb el cost del material, que
per  l'augment  del  cost  del  ferro  el  cost  de  l'obra  pujaria  100.000 euros  més  i  s'està  parlant  amb
l'empresa per desencallar-ho. 

El regidor Almirall Garcia pregunta sobre una subvenció denegada a una de les entitats del poble per
un  problema  de  signatura,  demanant  que  es  tingui  en  compte  la  bretxa  digital  de  la  ciutadania.
L'alcaldessa li respon que aquesta mateixa entitat va presentar correctament la sol·licitud per participar
en el concurs de gestió de la barra del bar de la Mostra, que només es podia fer de forma electrònica,
al igual que la subvenció.

A les 22:39 i sense més temes a tractar, es dona per finalitzar el Ple Ordinari del mes de gener, deixant
30 minuts per a les preguntes del públic assistent.

Recordem que el desenvolupament del Ple i totes les intervencions dels regidors i regidores assistents
es poden veure al canal de Youtube de l’Ajuntament i al servei de vídeo-acta. 

https://www.youtube.com/user/CabrilsAj
https://actes.cabrils.cat/session/portadaPublica

